

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 30, 1987

(1)

[Text]

The Special Joint Committee on the 1987 Constitutional Accord met, this day at 11:20 o'clock a.m., in Room 256-S of the Centre Block, for the purpose of organization.

Members of the Committee present:

Representing the Senate: The Honourable Senators Derek Lewis, Raymond J. Perrault, Brenda M. Robertson, Yvette Rousseau, Arthur Tremblay.

Representing the House of Commons: Suzanne Blais-Grenier, Albert Cooper, David Daubney, Leo Duguay, Benno Friesen, Charles Hamelin, Pauline Jewett, Robert Kaplan, Lorne Nystrom, Lawrence O'Neil, André Ouellet, Chris Speyer.

Other Members present: Warren Allmand, Jean-Robert Gauthier.

In attendance: From the Library of Parliament: Bruce Carson, Jacques Rousseau and Louis Massicotte, Researchers.

The Joint Clerks of the Committee presided over the election of the Joint Chairmen.

On motion of the Honourable Brenda M. Robertson, the Honourable Arthur Tremblay was elected as Joint Chairman of the Committee.

The Honourable Arthur Tremblay took the Chair.

On motion of Charles Hamelin, Chris Speyer was elected as Joint Chairman of the Committee.

Chris Speyer took the Chair.

On motion of Leo Duguay, it was agreed,—That the Committee request the services of Research Staff from the Library of Parliament to assist in its work.

On motion of the Honourable Brenda M. Robertson, it was agreed,—That the Committee print the number of copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence* established by the Board of Internal Economy, as well as a further 1,000 copies at the Committee's own expense.

Leo Duguay moved,—That either or both Joint Chairmen and 7 other Members, appointed by the Joint Chairmen after the usual consultations, do compose the Sub-Committee on Agenda and Procedure provided that the Government and Opposition of both Houses be represented.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Lawrence O'Neil, it was agreed,—That, at the discretion of the Joint Chairmen, reasonable travelling and living expenses, as determined by the Speaker, be paid to witnesses invited to appear before the

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 30 JUIN 1987

(1)

[Traduction]

Le Comité mixte spécial de l'entente constitutionnelle de 1987 tient, aujourd'hui à 11 h 20, dans la pièce 256-S de l'Édifice du centre, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents:

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs Derek Lewis, Raymond-J. Perrault, Brenda M. Robertson, Yvette Rousseau, Arthur Tremblay.

Représentant la Chambre des communes: Suzanne Blais-Grenier, Albert Cooper, David Daubney, Leo Duguay, Benno Friesen, Charles Hamelin, Pauline Jewett, Robert Kaplan, Lorne Nystrom, Lawrence O'Neil, André Ouellet, Chris Speyer.

Autres députés présents: Warren Allmand, Jean-Robert Gauthier.

Aussi présents: De la Bibliothèque du Parlement: Bruce Carson, Jacques Rousseau et Louis Massicotte, chargés de recherche.

Les cogreffiers du Comité président l'élection des coprésidents.

Sur motion de l'honorable Brenda M. Robertson, l'honorable Tremblay est élu coprésident du Comité.

L'honorable Arthur Tremblay occupe le fauteuil.

Sur motion de Charles Hamelin, Chris Speyer est élu coprésident du Comité.

Chris Speyer occupe le fauteuil.

Sur motion de Leo Duguay, il est convenu,—Que le Comité obtienne les services du personnel de recherche de la Bibliothèque du Parlement pour l'aide dans ses travaux.

Sur motion de l'honorable Brenda M. Robertson, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer le nombre d'exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages* qu'autorise le Bureau de régie interne, ainsi que 1,000 autres exemplaires aux frais du Comité.

Leo Duguay propose,—Que l'un ou l'autre des coprésidents ou les deux à la fois, ainsi que sept autres membres désignés par les coprésidents après les consultations d'usage, forment le Sous-comité du programme et de la procédure, à condition que le gouvernement et l'Opposition des deux Chambres soient représentés.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Lawrence O'Neil, il est convenu,—Que, à la discrétion des coprésidents, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour suivant le barème établi par